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Istaknuti događaji
Prelatovog
pastoralnog posjeta
Brazilu

Monsinjor Fernando Ocáriz se
vratio u Rim, nakon provedenih
dva tjedna u Brazilu tijekom
kojih je imao priliku upoznati i
razgovarati s mnogim ljudima
Prelature i njihovim
prijateljima u São Paulu i Río de
Janeiru.

10.02.2018.

3. veljače



Završni susret Prelata u Brazilu bio
je s velikom grupom mladih ljudi koji
sudjeluju u aktivnostima koje
organizira Opus Dei. Jedan od
nazočnih prisjetio se posjeta sv.
Josemarie 1974. godine u Brazilu i
blagoslova kojeg je uputio
Brazilcima: "Množite se kao pijesak
vaših plaža, stabla vaših planina,
cvijeća vaših polja i zrna vaše kave."

Gledajući čitav auditorij, mlada žena
je rekla: "Već smo se dosta namnožili
... A sad kad se vraćate u Rim, Oče,
kakvu biste poruku željeli uputiti
Brazilcima?"

Monsinjor Ocáriz je odgovorio: "Ne
mogu vam ostaviti nikakvu bolju
poruku od one sv. Josemarije: svaki
kršćanin ima poziv biti apostol.
Morate pronijeti Kristovu Riječ
čitavom zemljom, ispunjavajući je
ljubavlju prema Isusu, a time mirom
i radošću. Ali ova se želja mora roditi
iz vaše osobne veze s Kristom."



Gabriella, koja studira stomatologiju,
rekla je Prelatu kako je jučer
sudjelovala u volontiranju u središtu
grada te ga je pitala kako bi mogli
pridonijeti poboljšanju društva,
sukladno svojim osobnim
mogućnostima. Monsinjor Ocáriz
citirao je riječi propovijedi sv.
Josemaríje pod naslovom 
Pronalaženje mira u Srcu Kristovu:
"Čovjek ili društvo koje ne reagira na
patnju i nepravdu i ne trudi ih se
ublažiti, još je daleko od ljubavi
Kristova srca."

Također je objasnio, kad osoba želi
upoznati i ljubiti Isusa, On zauzvrat
na tu osobu prenosi svoju ljubav
prema dušama i svoju brigu za svijet.
"Ova zabrinutost uključuje patnju
ljudi, siromaštvo i usamljenost. To su
problemi kojih bismo trebali
razmotriti kao vlastite. Način
doprinosa poboljšanju ovih
problema ovisit će o mogućnostima
svake osobe." Završio je ohrabrujući



prisutne da učine što je moguće više
kako bi poboljšali dobrobit društva,
"jer svatko od nas može učiniti više
nego što mislimo da može."

Monsinjor Ocáriz im je zahvalio na
svim znakovima pažnje koje su mu
poklonili tijekom njegova boravka, i
zamolio da se mole za njega, a na
poseban način za papu Franju.

2. veljače

U Jacamaru, Centru za sveučilišne
studije, Prelat je propovijedao o
liturgijskim čitanjima blagdana
Svijećnice i potaknuo prisutne da
istinski promišljaju o Isusu kad mole,
jer je to cilj našeg cjelokupnog
duhovnog života.

Osrvrčući se na riječi apostola Filipa
upućene Isusu ("Gospodine, pokaži
nam Oca i dosta nam je!"), Prelat je
govorio o tome kako je Isus, brižnim
pogledom i vjerojatno s osmijehom,
odgovorio: " Filipe, toliko sam



vremena s vama i još me ne poznaš?
Tko je vidio mene, vidio je i Oca."

"Budimo kontemplativne duše.
Razmišljajmo o Kristu: gledajmo Ga i
pokušajmo Ga svaki dan sve više
upoznavati,", predložio je. Riječima
sv. Josemarije iz knjige Susret s
Kristom, rekao je: "Sve što je Krist
učinio ima transcendentalnu
vrijednost; pokazuje nam narav
Boga." te je Prelat nastavio: "Isus
nam omogućuje da upoznamo tko je
Bog i kakav je Bog. A što je Bog? Bog
je ljubav."

Tijekom poslijepodneva u predvorju
Sveučilišnog centra za proširenje
održan je skup s Prelatom sa ženama
koje se brinu o domaćinstvu u
centrima Opusa Dei. "Vaš posao
održava cjelokupni apostolat Djela",
rekao im je. Uslijedila su pitanja
mnogih prisutnih o predanosti
Euharistiji, vedrini, milosrđu,
slobodi, svetom Josemariji, itd. Jedna



osoba govorila je o Ascensiónu,
jednoj od prvih pomoćnika
numerarija koja je došla pomoći
pokrenuti Djelo u Brazilu i koja je
nedavno preminuo. Iako joj je njena
bolest izazvala mnoge patnje,
prepustila se u Božje ruke. Monsinjor
Ocáriz rekao je da "ljudski govoreći,
patnja i poteškoće nastoje nam
oduzeti našu radost, ali ako se
potrudimo, uz Božju pomoć, možemo
biti sretni unatoč patnji." Način
pronalaženja smisla u patnji je
ponuditi ju našem Gospodinu,
sjedinjujući se s Križem.

 Dan je završio velikim i veselim
susretom sa ženama iz više od 10
gradova širom zemlje. Prelat se na
početku osvrnuo na blagdan
Svijećnice i posebno naglasio tekst
Evanđelja po Luki u kojem navodi
kako je dijete Isus "A dijete je raslo i
jačalo." I dodao: "Isus bi trebao rasti
u nama. Trebali bismo se sve više
poistovjećivati s Njim. Ne samo kroz



potragu za ljudskom savršenošću,
već željom da ljubimo Boga."

Akemi, iz Campinasa, pitala je kako
bi mogla pomoći svojim prijateljima
da se približe Bogu. Prisjećajući se
savjeta koji je sv. Josemaría običavao
davati, Prelat je odgovorio da "kad
postoji istinsko prijateljstvo, možemo
prenijeti dobro koje posjedujemo u
sebi. Kad ga prati nježnost,
prijateljstvo pokreće ljudska srca."

Druga je osoba pitala kako izbjeći
kritiziranje drugih. "Moramo tražiti
Gospodina milost milosrđa. Najveći
božanski dar u našem životima kao
djece Božje, je sposobnost opraštanja
onome tko nas je povrijedio." Kada
vidimo nešto što nas razdvaja od
nekoga, Prelat je savjetovao, da
zatražimo od Gospodina da nas nauči
voljeti.

1. veljače



Monsinjor Ocáriz je u svojoj jutarnjoj
meditaciji razmatrao Evanđelje dana,
u kojemu Isus poziva svoje učenike
da ga prate do napuštenog mjesta
kako bi odmorili (Mk 6, 31). Prelat je
istaknuo da "se trebamo odmoriti od
svega što oduzima naš mir." Da bi to
učinili, važno je "uvijek tražiti odmor
u Bogu; pravi odmor uvijek je plod
unutarnjeg života."

"Kad se iskrcao i vidio veliko
mnoštvo, srce mu je bilo ganuto
sažaljenjem jer su bili poput ovaca
bez pastira." Uzimajući znak iz ovog
evanđeoskog odlomka, Prelat je
potaknuo prisutne da sudjeluju u
Kristovu žaru. "U trenucima koji su,
ljudski rečeno, bili izrazito naporni,
sveti Josemaría je zadržao ono što je
nazivao "sigurnost nemogućeg". Mi
također moramo biti sigurni u
postizanje nemogućih stvari: svetost i
radost preusmjeravanja svijeta
prema Bogu.”



Kasnije ujutro, monsinjor Ocariz
susreo se s velikom skupinom
supernumerarija i suradnika Opusa
Dei iz São Paula i drugih obližnjih
regija. Postavljali su pitanja o
različitim temama, uključujući
milosrđe, apostolat, božansko
očinstvo, brak itd.

Cristiane je zatražio savjet o tome
kako poštivati slobodu svoje djece, a
da pritom ne narušava autoritet
roditelja. Prelat je naglasio važnost
slušanja djece i ohrabrio je roditelje
"da poštuju njihovu slobodu, što je
vrlo važan znak milosrđa. Sloboda je
veliki dar od Boga."

Kad je Leticia, iz Porto Alegra, počela
postavljati pitanje, Prelat joj je rekao
da ljudi iz njezina grada imaju
posebnu obvezu biti radosni
("Alegre" znači "radosno" na
portugalskom). Odgovorila je da,
budući da je njezino ime Leticia (što
znači "radost"), za nju to vrijedi



dvostruko. Nastavljajući sa igrom
riječi, izrazila je želju da dovede
mnoge ljude Bogu, izvoru istinske
radosti.

Cristina je govorila o dobrom
napretku koji je u tijeku u Veleros
Centru za stručno osposobljavanje, o
posebnoj inicijativi formacije u kojoj
sudjeluje: "Primjećujemo kako se
djevojke poboljšavaju u mnogim
malim stvarima: učenju mirnog
rješavanja sukoba; poboljšanju
ocjene iz matematike malo-po-malo;
jedna djevojka polako uči kako
postići više samokontrole itd." Prelat
ih je ohrabrio da stavljaju svoje srce
u ove apostolske napore: "Ovo su
vaše inicijative, jer Opus Dei je vaš
jednako koliko je i moj."

Konačno, Flávia iz Campinasa, je
zatražila savjet o obiteljskom životu.
Prelat se prisjetio kako bi sveti
Josemaría savjetovao parove da se
međusobno vole svaki dan: "Trebate



uistinu voljeti jedno drugog,
prihvaćajući međusobne
nedostatke."

31. siječnja

U svom susretu sa svećenicima iz
različitih brazilskih biskupija, Prelat
ih je podsjetio na savjet sv.
Josemarije da euharistiju stave u
središte svakog kršćanskog života.
Svećenici imaju poseban razlog da to
čine jer su dobili zadatak da svoje
župe uistinu pretvaraju u Tijelo
Kristovo: "Crkva je narod koji živi
kao Tijelo Kristovo, a narod postaje
Tijelo Kristovo u euharistiji."

Također je naglasio važnost
svećenika da uvijek budu sjedinjeni s
njihovim biskupom i vole braću
svećenike. Ovo zajedništvo s
biskupom živi se "prije svega, kroz
molitvu; onda, da budu dostupni za
sve što ih se traži da čine; i konačno,
sinovljevim duhom, sa ljudskom
toplinom. Biskup nije šef, već otac."



Pozvao je svećenike da prodube svoje
znanje o teologiji. "Ova formacija nije
samo pitanje informacija, jer nam
pomaže da se sve više
poistovjećujemo s Kristom." Podsjetio
ih je i na odgovornost da svećenici
moraju poticati nova svećenička
zvanja. "Pastoralni rad u traženju
novih svećeničkih zvanja uglavnom
uključuje molitvu i molbu drugima
da mole za tu nakanu. Ne smijemo se
bojati postaviti pitanje o
svećeničkom zvanju ljudima koji
izgledaju kao da imaju potrebne
kvalitete, pitajući ih "A ti, jesi li
razmišljao o tome da postaneš
svećenik?""

Na kraju susreta, jedan od prisutnih
zahvalio je Monsinjoru Ocárizu, u
ime svih nazočnih, za pomoć koju
Djelo pruža svećenicima, posebice
"ohrabrenje da budu sjedinjeni s
Papom, da mu iskazuju privrženost i
mole za njega."



Poslijepodne, u biskupskoj
rezidenciji, kardinal Odilo Scherer
primio je Prelata, kojeg poznaje već
niz godina. Njihov prijateljski
razgovor uključivao je razmjenu
prigodnih medalja biskupije sv. Pavla
i Prelature Opusa Dei. Na kraju,
zajedno su se molili za nadolazeću
nadbiskupsku sinodu.

30. siječnja

Monsinjor Ocáriz započeo je dan
slavljenjem svete mise na
Regionalnom savjetovanju Opusa
Dei, vijeću koje upravlja ženskim
odjelom u Brazilu.

U svojoj kratkoj propovijedi,
komentirao je dnevno Evanđelje, i
između ostalog, poticao prisutne da
budu ljudi vjere u svakodnevnim
životima, te da se ne obeshrabruju
zbog malih neuspjeha: "Ono što bi za
nas trebalo biti najvažnije nisu
teškoće ili naša ograničenja, već
Božja ljubav."



"Zamolimo Gospodina da nam uvijek
daje snažnu vjeru s uvjerenjem da
nas On prati, da nas voli i da ima sve
isplanirano za nas. Računa na našu
slobodu, jer tako možemo odgovoriti
na njegovu ljubav."

Poslijepodne Monsinjor Ocáriz
susreo se s grupom mladih u
Rebouças konferencijskom centru.
Mnoga su pitanja bila usmjerena oko
upotrebe digitalnih tehnologija. Otac
je podsjetio svoje slušatelje o velikom
potencijalu ovih alata,te da kao i svi
instrumenti, mogu se koristiti za
dobro ili za zlo.

"Ne možemo dopustiti da sredstva
koja koristimo gospodare nama. Mi
moramo biti oni koji njima
gospodare, kako bi nam bila prava
pomoć." Također je predložio da
imamo određeno vrijeme za mobilni
telefon i korištenje računala, tako da
ta sredstva pridonose našem



ljudskom rastu i daju nam prostor i
slobodu da služimo drugima.

Rodrigo, 16 godina, podijelio je s
Prelatom radost što je nedavno
kršten, primio Svetu pričest i
Krizmu: "Moj se život značajno
promijenio kad sam počeo pohađati
nastavu katekizma koju nudi Djelo.
Kako se mogu odužiti za to?"

Monsinjor Ocáriz je naglasio da
nikada nećemo moći uzvratiti Bogu
za sve darove koje smo primili. "A
čak kad bi to i mogli, darovi koje Mu
možemo dati od Njega smo ih u
početku i primili. Ti darovi bi nam
trebali pomoći da bolje upoznamo
Krista i donesemo ga na sva mjesta i
svim ljudima."

Na kraju poslijepodneva, u susretu s
vjernicima Prelature, prisjetio se
nekih riječi sv. Josemaríe: "Kad Bog,
naš Gospodin, planira neki napor za
dobro čovjeka, najprije razmišlja o
ljudima koje može koristiti kao



instrumente." I nastavio je govoreći,
da za ljude u Djelu, isto se može reći:
"Kada je Bog mislio o svakome od
nas, također je mislio na Opus Dei
kao dar za našu sreću."

29. siječnja

Nakon tjedan dana sunca i vrućine,
dan je započeo kišom. Prelat Opusa
Dei kasno poslijepodne je otputovao
u São Paulo. Prije nego što se
oprostio od Río de Janeira, proveo je
vrijeme s nekim obiteljima i
vjernicima Prelature.

Ubrzo nakon polaska, naglasio je
važnost ostati sjedinjen kroz pričest
sa svetima: "Isti onaj Isus, isti Bog,
Otac, Sin i Duh Sveti koji je u srcu
svakoga od nas je isti onaj koji je u
meni. Živimo ujedinjeni u Bogu."

Također je rekao da, unatoč
udaljenosti, mi kršćani i dalje
ostajemo sjedinjeni kroz odanost
Isusu u Euharistiji: "Kada ste u



kapeli, razmišljajte o činjenici da
Gospodin koji je u tabernakulu isti je
Isus kojem se i Prelat moli. To je
jedinstvo koje je stvarno, ne
izmišljeno. Zato mi zapravo ne
govorimo zbogom, jer uvijek živimo
sjedinjeni jedni s drugima."

28. siječnja

Ujutro je monsinjor Ocáriz,
predvodio meditaciju sa nekim
vjernicima Opusa Dei: "Mi smo u
Božjim rukama", rekao im je. "Kad
smo uvjereni u njegovo postojanje,
nema poteškoće koju naš Gospodin
ne može nadvladati." Također je
naglasio da je Isus manifestacija
najvažnije od svih istina: Božje
beskrajne ljubavi prema nama.

Prelat je imao razna druženja i
sastanke s članovima Opusa Dei,
zajedno s onima koji su putovali iz
Argentine i Urugvaja da budu tamo.
"Sve što je najdragocjenije u
kršćanskom životu osobe u Djelu -



Euharistija i Sveto pismo - dolazi iz
Crkve, to je Crkva", rekao je.

Jedan od prisutnih na jutarnjem
sastanku upitao je kako uskladiti
slobodu s razboritošću kada je riječ o
odgoju djece. "Temeljno je
prijateljstvo s njima. Vi roditelji
morate znati kako uskladiti autoritet
s iskrenim interesom za svoju djecu."

Također je savjetovao ljudima da
izbjegavaju biti obeshrabreni kada
vide svoje vlastite nedostatke. "Ne
možemo odustati kada se suočimo s
našim vlastitim nedostacima, jer je
Gospodin taj koji nas vodi i daje nam
snage da ih nadvladamo." Moramo
zahvaliti Bogu za sve milosti koje
nam je dao. "Dobro je osjećat se
odgovornim za talente koje smo
primili kako bi donijeli plod." Prelat
je inzistirao na potrebi da budemo
radosni, kako bi mogli bolje prenositi
Kristovu poruku onima oko nas.



U poslijepodnevnim satima, neki od
vjernika Prelature i suradnika koji
sudjeluju u aktivnostima kršćanske
formacije koje Opus Dei nudi u
Petropolisu, podijelili su vijesti iz
njihovog grada i zatražili da se za
njih moli. Prelat im je rekao da imaju
"posebnu obvezu molitve za Papu,
budući je Petropolis "grad Petra", a
Papa je nasljednik sv. Petra".

Jedan od prisutnih upitao je kako se
bolje pripremiti za 90. obljetnicu
Opusa Dei, koja će se slaviti u
listopadu ove godine. Monsinjor
Ocáriz je predložio da tijekom godine
puno zahvaljuju Bogu, znajući da ih
prati molitva tisuće ljudi.

Na kraju dana, organiziran je susret s
mladima koji sudjeluju u
programima formacije u različitim
gradovima diljem Brazila. Jedan
student iz Brasilije upitao je Prelata
kako je to biti "Otac" tako velike
obitelji. Rekao je da mu daje puno



mira jer zna "da ga prati molitva
tisuće ljudi."

27. siječnja

U subotu ujutro monsignor Fernando
Ocáriz osvrnuo se na Evanđelje iz
dnevnog misnog čitanja dok je
propovijedao skupini žena. „ Smiraj
Galilejskog jezera, osim što opisuje
stvarni događaj, također je i znakovit
za života svake osobe kao i Crkve.
Ponekad se čini da Gospodin spava i
nije uvijek lako vidjeti Njegovu
prisutnost, ali On je s nama.“ Prelat
Opusa Dei dodao je da zajedno sa
Božjom prisutnošću moramo moliti
Boga i da uveća u nama kreposti
vjere - nadu i milosrđe.

Poslije toga, monsignor Ocáriz susreo
se s velikom skupinom vjernika
Prelature iz više gradova Brazila i
Paragvaja. Teme koje su iznesene na
okupljanju bile su osobna
odgovornost, posvećivanje rada i
prihvaćanje patnje. Odgovarajući na



pitanje o ulozi osjećaja u životu,
Prelat je rekao da je dobro imati jake
osjećaje i da kršćanin ne može biti
osoba bez srca. Ali trebali smo
nastojati staviti naše osjećaje u
službu našeg Gospodina moleći od
Njega odgovor kako postupati u
svakom pojedinom slučaju.

Popodne se Prelat susreo sa
profesionalcima i studentima koji
pohađaju aktivnosti formacije koje
pruža Opus Dei u Rio de Janeiru.
Podsjetio ih je na riječi Benedikta
XVI: „Ništa nije ljepše nego biti
iznenađen Evanđeljem,“ u susretu s
Kristom i pomaganju drugima da Ga
upoznaju. Dodao je: „Naš osobni
susret s Kristom biti će ono što nas
potiče da budemo velikodušni u
našem apostolatu, u našoj želji da
dovedemo naše prijatelje k Bogu.“

Jedno od pitanja je bilo je o
poštivanju tuđe slobode, tema kojom
se on bavio u svojem nedavnom



pastoralnom pismu. „ U stvarima
otvorenima za različita mišljenja,“
podsjetio je citirajući svetog
Josemariju, „ dobro je da postoji
pluralizam i da mi kršćani imamo
različita gledišta.“

Kasnije istog dana, na okupljanju sa
mladim ljudima, upitan je kako biti
velikodušniji sa Bogom. Nasljednik
svetog Josemarije odgovorio je da
Bog obično ne pokaže jasno što želi
od nas. „ Dok nam daje niz smjernica
kako bismo uvidjeli koji put slijediti,
Bog nas uvijek ostavi u određenom
stupnju neizvjesnosti jer želi da Mu
vjerujemo i da odluke donosimo
slobodno.“

Navečer, na obiteljskom okupljanju
nakon večere, pjevale su se brazilske
pjesme uključujući i pjesmu
„Romeria“ koju je biskup Javier
Echevarría jako volio.

26. siječnja



Minercina je stigla iz Monte Clarosa
sa suprugom i nekoliko svoje djece. U
Rio de Janeiru se našla sa ostalim
kćerima i sa rođacima koji su stigli iz
Brazilije i São Paula. Najmlađa,
Maria Cristina ima Downov sindrom;
ona je prelatu predala paket
specijalnih sapuna koji se proizvode
u njenom gradu i plakat na kojem je
fotografija njene rodbine koja nije
mogla doći na susret.

Nazaret je stigla iz São Paula da bude
sa svojom sestrom Andreom. Andrea
i njen muž Daniel imaju petero djece
od kojih je dvoje usvojeno. Rekli su
prelatu da je šesto dijete na putu.

Na obiteljskom okupljanju nakon
večere monsignor Ocáriz imao je
prilike čuti neke dogodovštine iz
života Rafaela Llano Cifuentesa,
umirovljenog biskupa biskupije Nova
Friburgo koje nedavno preminuo, a
koji je pomogao apostolsko



djelovanje Opusa Dei u Rio de
Janeiru.

Prelat je naglasio kako je ljudima
važno pokazati radost koja proizlazi
iz življenja kršćanstva. Najčešće će
takvo svjedočenje biti mnogo
uvjerljivije nego racionalna
objašnjenja i argumenti.

22. siječnja

Prelata je na aerodromu Galeão
dočekao monsignor Vincente Ancona
Lopez, regionalni vikar Opusa Dei u
Brazilu, zajedno s manjom skupinom
vjernika prelature. Iz zračne luke su
otišli u Icatu, centar delegacije Opusa
Dei u Riu gdje pozdravio nekolicinu
okupljenih.

Razlog njegovog dolaska, rekao je,
jest poziv biskupa pred godinu i pol
dana da se održi ciklus predavanja u
Brazilu. Premda je smatrao da će
obilje poslova koje ima u Rimu
učiniti put nepreporučljivim ,



tadašnji prelat Opusa Dei, biskup
Javier Echevarría, ohrabrio ga je da
prihvati poziv. „ dakle, moje posjet
dugujete don Javieru,“ rekao je.

Kasnije, nakon otpjevanih nekoliko
pjesama, primjetio je: „ Vrijeme za
voljeti jest kratko. Moramo iskoristiti
vrijeme. Iskorištavanje vremena
znači ispuniti ga Božjom ljubavlju i ,
kao rezultat, služiti drugima.“

Poslijepodne, nakon što se susreo s
nekoliko obitelji, monsignor Ocáriz
uputio se prema studijskom centru
Sumaré, gdje će se odvijati Tečaj za
biskupe na kojem će prelat držati
neka od predavanja zaključno s
petkom, 26. siječnja.

Tečaj za biskupe, tradicija duga više
desetljeća

Kardinal Dom Orani Tempesta
pozvao je prelata da sudjeluje na 27.
Tečaju za biskupe. Ovogodišnja tema
je: „Ateizam. Današnji oblici i izazovi



za evengelizaciju.“ Osim prelata,
predavanja će držati otac Rafael José
Stanziona de Moraes, profesor
Francesco Botturi i Fray Francisco
Patton, OFM. Po završetku tečaja,
prelat će provesti neko vrijeme za
vjernicima Opusa Dei u Riu de
Janeiru (26.-30. siječnja) i São Paula
(30.siječnja – 4.veljače).

Nadbiskupija Rio de Janeiro
organizira tečaj za biskupe u Brazilu
od 1990. godine. Svečano obraćanje
na otvaranju prvo tečaja imao je tada
još kardinal Joseph Ratzinger.
Godišnje okupljanje želi ponuditi
biskupima priliku da podijele jedni s
drugima tjedan studija, molitve i
odmora u bratskoj atmosferi.
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